
Zmian

100-lecie szkoły  
Podstawowej  
nr 5 w Markach

Puchar pojechał  
do Estonii

Paweł Żółtek

Piotr Szulc

Elżbieta
Piszcz

6

Wycofanie środka 
trwałego z działalności 
gospodarczej

3

– Nasze ząbkowskie przedszkola 
będą funkcjonowały w czasie 

wakacji normalnie. Przedszko-
la nr 1, nr 2 i nr 3 mają po trzy 
tygodnie dyżuru, żeby wszyscy 
zainteresowani rodzice mogli za-
pisać dzieci na dyżur wakacyjny. 
Jak co roku organizujemy akcję 
„Lato w Mieście”, w którą zaan-
gażowane są wszystkie ząb-

kowskie szkoły – mówi 
burmistrz Małgorzata 
Zyśk >> str. 5
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SmartFlow
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szczegóły >> str 2
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- Na odcinku od Węzła Zie-
lonka (mówimy o trasie S8) do 

skrzyżowania, o którym rozmawiamy, 
jest planowana przebudowa dwupa-
smowa, czyli w każdym kierunku będą 
dwa pasy, tak jak jest mniej więcej od 
połowy tego odcinka. To „nasze skrzy-
żowanie” będzie również posiadało dwa 
pasy jednokierunkowe + dodatkowe dwa 
pasy rozjazdowe w prawo i w lewo, które 
zostaną dobudowane - informuje Jacek 
Orych burmistrz Marek. >> str. 4

Najpierw  
światła, potem  
przebudowa

Pandemia  
ustaje, 

życie w Ząbkach 
wraca do normy 

Akt Erekcyjny  
rozbudowy  
Szpitala  
w Wołominie  
wmurowany

- Dzięki realizacji tej 
inwestycji  wycho-
dzimy tym samym 

naprzeciw stale 
rosnącym potrzebom 
mieszkańców powia-

tu wołomińskiego  
w zapewnieniu naj-

wyższego standardu 
świadczenia usług 

medycznych. Potrze-
by te wynikają mię-
dzy innymi ze zmian 

demograficznych, 
które na przestrzeni 

lat obejmowały  
tereny powiatu   

– powiedział Starosta 
Wołomiński  

Adam Lubiak.
 >> str. 3
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Oszczędny komin dzięki regulatorowi kominowemu

umów się z doradcą 602 733 336

Regulator to nasada kominowa, którą moż-
na stosować na wszystkie rodzaje kominów 
i urządzeń do nich podłączonych - pieców 
grzewczych, na każdy rodzaj paliwa, pieców 
przemysłowych, kominków oraz wentylacji.

Regulator optimalizuje i w znacznym stopniu 
unizelależnia od warunków atmosferycznych 
wielkość przepływu powietrza i spalin przez 
komin. W zależności od stosowanego opa-
łu pozwala zaoszczędzić nawet ponad 40% 
kosztów skali roku. Dodatkowo eliminuje za-
wiewanie, przez co dym nie cofa się poprzez 
piec czy kominek do wnetrza domu.

Regulator jest ekologiczny, poniważ ogra-
nicza emisję zanieczyszczeń do atmosfery 
nawet o 70% a także redukuje osadzanie się 
sadzy.

Jego instalacja jest łatwa a działanie bez-
pieczne, potwierdzone wieloma badaniami 
technicznymi i certfikatami.

Wycofanie środka trwałego  
z działalności gospodarczej

O możliwości wycofania środka trwałego z działalności gospodarczej rozmawiamy  
z Pawłem Żółtkiem – właścicielem biura rachunkowego mojerozliczenia.pl

– Wycofanie środka trwałego z 
działalności gospodarczej osoby 
fizycznej – czy to w ogóle jest 
możliwe?
- Mamy dobrą wiadomość – można. 
Należy jednak zwrócić uwagę na 
fakt, iż czynność ta może mieć 
pewne konsekwencje, zarówno w 
PIT, jak i VAT.
– O jakich konsekwencjach 
mowa?
- Po pierwsze, wycofanie środka 
trwałego na cele prywatne powo-
duje zakończenie dokonywania 
odpisów amortyzacyjnych danego 
środka trwałego. Ostatnie umo-
rzenie następuje w miesiącu 
podjęcia decyzji o wycofaniu 
środka trwałego z działalności.
Po drugie, jeśli od danego środka 
trwałego nie zostały dokonane 
pełne odpisy amortyzacyjne, nie-
stety  nie można nieumorzonej 
części zaliczyć w koszty uzyskania 
przychodu w momencie wycofania 
środka.
Po trzecie,  po wycofaniu może 
zdarzyć się sytuacja, że 
podatnik będzie 
chciał sprzedać 
dany środek 
trwały. Wów-
czas  musi 
liczyć się z 
tym, że  jeśli 
s p r z e d a ż 
nastąpi w 
c i ą g u  6 
lat od wy-
cofania to będzie musiał zapła-
cić podatek dochodowy od takiej 
sprzedaży  – traktując sprzedaż 
jako przychód z działalności go-
spodarczej.
Po czwarte, w momencie sprzedaży, 
która nastąpi w ciągu 6 lat należy 
pamiętać o części nieumorzo-
nej - w tym momencie podatnik 

może pomniejszyć przychód ze 
sprzedaży danego środka trwałego 
o tę kwotę.
Po piąte, po upływie 6 lat od mo-
mentu wycofania środka trwałego, 
jego sprzedaż jest już wolna od 
podatku dochodowego.
– To podatek dochodowy, a VAT?

- Konsekwencje wycofania środka 
trwałego z działalności gospodar-
czej, a VAT to bardzo szczególna 
sytuacja i w tym przypadku trzeba 
podejść do sytuacji bardzo indy-
widualnie.
–  A można więcej szczegółów?
- Generalnie wycofanie środka 
trwałego z działalności na potrzeby 

osobiste na gruncie ustawy o VAT 
jest traktowane jako odpłatna do-
stawa towarów, poniżej kilka sytu-
acji, które koniecznie trzeba wziąć 
pod uwagę, żeby prawidłowo ocenić 
obowiązek wykazania podatku VAT:
1. Czynny podatnik VAT, który miał 
prawo do odliczenia podatku nali-
czonego w momencie zakupu środ-
ka trwałego w chwili jego wycofania 
z działalności jest zobowiązany do 
rozliczenia tego podatku VAT.
2. Jeśli w trakcie użytkowania 
środka trwałego została naby-
ta jakaś część urządzenia, która 
stanowi część składową danego 
środka trwałego, to w momencie 
jego wycofania na cele prywatne 
należy przeanalizować wartość wy-
cofanego środka trwałego i oprzeć 
ją na wartości rynkowej danego 

środka trwałego, jeśli dana część 
składowa stanowi trwały wzrost 
wartości pojazdu.
W niektórych sytuacjach zmiany 
przeznaczenia środka trwałego 
lub też zmiany stopnia wykorzy-
stania środka trwałego do celów 
działalności gospodarczej istnieje 
możliwość, a czasami nawet obo-

wiązek dokonania korekty VAT 
naliczonego. Sytuacja ta dotyczy:
1. Nieruchomości, jeśli zmiana 
przeznaczenia nastąpi w ciągu 10 
lat licząc od miesiąca, w którym 
zostały oddane do użytkowania.
2. Samochodów osobowych, jeśli 
zmiana przeznaczenia nastąpi w 
okresie:
60 miesięcy – w przypadku wartości 
powyżej 15.000 zł,
12 miesięcy – w przypadku wartości 
poniżej 15.000 zł
licząc od miesiąca, w którym został 
nabyty, dokonano importu lub od-
dano do użytkowania.
Należy pamiętać, aby o swojej 
decyzji wycofania środka trwałego 
poinformować biuro rachunkowe, 
ponieważ każda sytuacja wymaga 
indywidualnego podejścia.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– (...) wycofanie środka trwałego na cele prywatne  
powoduje zakończenie dokonywania odpisów  

amortyzacyjnych danego środka trwałego.  
Ostatnie umorzenie następuje w miesiącu podję-

cia decyzji o wycofaniu środka trwałego  
z działalności. Po drugie, jeśli od danego 

środka trwałego nie zostały dokonane pełne 
odpisy amortyzacyjne, niestety nie można nie-
umorzonej części zaliczyć w koszty uzyskania 

przychodu w momencie wycofania środka 
– wyjaśnia Paweł Żółtek, właściciel biura 

rachunkowego mojerozliczenia.pl 
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Protest
Edward M. Urbanowski

Minęła właśnie 31 rocznica pierwszych wolnych wyborów do samorządu 
terytorialnego. To wtedy, w roku 1990, po raz pierwszy mieszkańcy miast i 
gmin mogli zadecydować o przyszłości swoich małych ojczyzn. Pamiętam te 
dni. Komitety Obywatelskie, „Solidarność”, setki spotkań i dyskusji. Nadzieje 
były ogromne. To my mieszkańcy mieliśmy decydować o naszym najbliższym 
otoczeniu! Rozczarowanie przyszło szybko. Nowe samorządy mogły, ale się 
bały, zerwać z przeszłością. Do głosu dochodziły osoby z minionej epoki. Miała 
być rewolucja a wyszła ewolucja! Czyli powolna transformacja. Dla miesz-
kańców było to nie do zaakceptowania. Entuzjazm opadł! Niska frekwencja 
w kolejnych wyborach! Idea samostanowienia poszła w zapomnienie. Do 
głosu dochodzili działacze, tej czy innej partii, mający w nosie samorządność 
naszych miast i wsi. Dla nich nich liczył się tylko wynik do Parlamentu ich 
partii. Stąd wszystko co robiono, było pod auspicjami PiS bądź PO. Nawet 
banalny nowy chodnik czy trawnik w mie-
ście to była zasługa jakiegoś tam prezesa 
czy przewodniczącego z centrali!

Czy ktoś jeszcze pamięta Jerzego 
Mikulskiego, burmistrza trzech kadencji 
Wołomina? Zastał miasto bez wody i kana-
lizacji, bez nowych dróg, skwerów i zieleni! 
Gdy odszedł, a minęło tyle lat, cóż nowego 
zrobiono? Tylko kosmetyka. Nic więcej! 
Czy tak ma wyglądać samostanowienie? 
Niestety, mieszkańcy Wołomina się nie 
popisali. Woleli „ciepłą wodę z kranu”! Dla 
mnie to porażka. Zawiodłem się, więc sie-
dzę w ogródku! Czekam na otrzeźwienie 
moich sąsiadów, przyjaciół, ludzi mądrych. 
Z głupimi nic się nie zrobi!

Ale nie o to chodzi! Żyjemy tu, gdzie 
jesteśmy, gdzie mamy domy, gdzie idziemy 
codziennie do stacji PKP, bądź jedziemy samochodem do Warszawy, gdzie 
robimy zakupy, gdzie wychodzimy na spacer z psem. Oczekujemy miłego 
otoczenia. Równych chodników, miłych twarzy, sympatii. A jak jest? Wielkie 
nic! Na mojej ulicy połamane płyty chodnikowe, korzenie uniemożliwiające 
przejazd wózka z dzieckiem czy inwalidą. Tak wygląda dziś Wołomin. Natu-
ralnie z mojej perspektywy! Czyli … z mojego okna. A ile jest takich ulic w 
mieście? Czy tak ma dalej funkcjonować samorząd? Czy o to walczyliśmy 31 
lat temu? Nie! O święta naiwności! Cud się nie stał! A jak będzie? Zostawimy 
samorząd sobie a zajmiemy się wielką polityką. Białoruś, Rosja, Ameryka … a 
mój tragiczny chodnik zostanie! Tylko co mnie to obchodzi, że na Wschodzie 
jest źle? Dokładnie nic! Chcę równego chodnika, nic więcej! Wiem, brzydkie 
to! Ale czy ja mam odpowiadać za politykę zagraniczną Polski?

Jacek Jaśkowiak, prezydent Poznania: - Gdy się dokładnie przeczyta Kra-
jowy Plan Odbudowy, a ja zadałem sobie ten trud, widać wszystkie słabości 
rządów ostatnich lat. Również tych wcześniejszych. Widać, ile w Polsce musimy 
zmienić. Jest to pewnego rodzaju diagnoza sytuacji gospodarczej, która przeczy 
obecnej propagandzie sukcesu. Zapisy w KPO, ale też w Polskim Ładzie, 
jednoznacznie pokazują, że rząd zmienia sytuację samorządów, zabierając 
im środki, pozostawiając jednocześnie dotychczasowe zadania. Celem tych 
działań jest pokazanie, że samorządy sobie nie radzą. Zarówno KPO i Polski 
Ład pokazują, do czego zmierza rząd. To centralizacja państwa i systematyczne 
osłabianie roli samorządów!

… ja tego nie akceptuję!
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Kilka dni temu minęła 31 
rocznica pierwszych wolnych 
wyborów samorządowych. Czy w 
marzeniach twórców przemian 
społecznych jakie wówczas na-
stąpiły właśnie tak miała wyglądać 
lokalna rzeczywistość? Po licznych 
rozmowach z osobami, angażu-
jącymi się w zmiany ustrojowe i 
z własnych wspomnień wiem, że 
nie o taki porządek wszystkim 
wówczas chodziło.

Jak wygląda ten obecny samo-
rząd przekonują się codziennie 
wszyscy, którzy w nim działają i 
pracują i to zarówno w sferze sa-
morządowej jak i w pozarządowej 
– czyli w NGOsach.

Dziś idąc do urn wybieramy w 
gminach zarówno organ uchwa-
łodawczy czyli radnych jak i organ 
wykonawczy czyli prezydenta, 
burmistrza i wójta.

W pierwszych latach organ 
wykonawczy (funkcja dzisiejszego 
burmistrza, wójta czy prezyden-
ta) pełnił kilkuosobowy Zarząd 
składający się, w zdrowym orga-
nizmie,  na ogół z przedstawicieli 
wszystkich klubów, spośród któ-
rych wybierano burmistrza, wójta 
i prezydenta (dziś taka struktura 
zachowała się w powiatach – rada 
wybiera Zarząd i starostę, który 
stoi na jego czele). Po trzech ka-
dencjach ustawodawca (Parlament 
czyli Sejm i Senat), uznał, że wójt, 
burmistrz i prezydent nie może 
być zakładnikiem rady i od jesieni 
2002 roku to mieszkańcy wybierają 
swojego burmistrza wójta i pre-
zydenta oraz radę. Niestety życie 
coraz częściej pokazuje, że to co 

miało być lepsze nie koniecznie 
takim się stało.

Co z tego, że wybrany lider czę-
sto otrzymał poparcie od miesz-
kańców wyższe niż wszyscy radni 
w danej gminie razem wzięci, 
jeśli to właśnie radni mają głos 
decydujący w kluczowych dzie-
dzinach, nie ponosząc przy tym 
żadnej odpowiedzialność karnej 
czy finansowej?

Mogłoby się wydawać, że wy-
starczy mieć większość w radzie 
po swojej stronie i po kłopocie. 
Nic bardziej mylnego, gdyż taka 
większościowa pewność często 
doprowadza do przerostu „EGO” 
rządzących po obu stronach gdzie 
na wzajemne przekonanie do 
swoich racji nie ma już miejsca.

Zbyt silna opozycja, złożona 
często z osób, których kandydat 
odpadł ze sztafety wyborczej, co-
raz częściej prowadzi do paraliżu 
całego samorządu na wiele lat a 
odpowiadający za wszystko wójt, 
burmistrz czy prezydent, chcąc 
zdziałać coś zgodnie z oczeki-
waniami mieszkańców, prawem, 
możliwościami i własną wizją, ma 
związane ręce. Dodatkową robotę 
robią media społecznościowe, 
gdzie każdy pisze co mu się tylko 
podoba często dla zaspokojenie 
własnego EGO sprawia, że w 
ostatecznym rozrachunku tracą 
wszyscy.

Oj nie o taki samorząd wal-
czono na przełomie lat 80. i 90. 
Nie o taki! 

Cy tak musi być nadal? Coraz 
więcej środowisk zaczyna dostrze-
gać ten problem. 

Czy musi tak być?
Teresa Urbanowska

Pamiętam te dni. 
Komitety Obywatelskie, 
„Solidarność”, setki spo-
tkań i dyskusji. Nadzieje 

były ogromne. To my 
mieszkańcy mieliśmy 
decydować o naszym 
najbliższym otoczeniu! 

Rozczarowanie przyszło 
szybko. Nowe samorzą-
dy mogły, ale się bały, 
zerwać z przeszłością.  

Do głosu dochodziły  
osoby z minionej epoki. 

W obecności przedstawicieli 
władz państwowych, samorządo-
wych, lokalnych środowisk oraz 
zaproszonych gości, na terenie bu-
dowy Szpitala MBNP w Wołominie 
odbyła się uroczystość podpisania 
i wmurowania Aktu Erekcyjnego, 
którego sygnatariuszami byli: 
Wojewoda Mazowiecki Konstanty 
Radziwiłł, Przewodniczący Rady 
Powiatu Wołomińskiego Adam 
Pietrzak, Starosta Wołomiński 
Adam Lubiak, Dyrektor Szpitala 
Grzegorz Krycki oraz Prezes Za-
rządu WARBUD S.A. Jerzy Werle.

Wojewoda Mazowiecki Kon-
stanty Radziwiłł odczytał list prze-
słany z okazji uroczystości przez 
Premiera RP Mateusza Morawiec-
kiego: Pragnę pogratulować Pań-
stwu tego przedsięwzięcia. Cieszę 
się, że z sukcesem wykorzystują 
Państwo rządowe środki finansowe 
przeznaczone na rzecz ochrony 
zdrowia. Efektywne funkcjono-
wanie tego niezwykle ważnego ob-
szaru wymaga wysiłku wielu stron. 
Dziękuję więc Państwu za okazane 
w tej sprawie aktywność i i zaan-
gażowanie. Jestem przekonany,  
że nasze wspólne działanie dla do-
bra pacjentów przyniesie pozytyw-
ne rezultaty  - napisał Premier RP.

Jest to największa inwestycja 
zaplanowana i realizowana przez 
władze powiatu wołomińskiego  
w kadencji 2018-2023, której re-
alizacja w obecnym kształcie nie 
byłaby możliwa bez zewnętrznego 
wsparcia finansowego. W dniu 17 
lutego br. Starosta Adam Lubiak 
podpisał z Wojewodą Mazowiec-
kim Konstantym Radziwiłłem 
umowę o udzielenie dotacji celo-
wej z budżetu państwa na dofinan-
sowanie projektu pn. „Rozbudowa 
kompleksu szpitalnego wraz z 
wykonaniem niezbędnych zadań 
inwestycyjnych na rzecz Szpitala 
Matki Bożej Nieustającej Pomocy 
w Wołominie” w łącznej kwocie 
37 679 724,00 zł, w tym: 13 582 
743,00 zł (w 2021 r.), 13 025 388,00 
zł (w 2022 r.), 11 071 593,00 zł (w 
2023 r.). Wartość realizowanego 
zadania inwestycyjnego wynosi 50 
780 075,00 zł. 

Dzięki rządowemu wsparciu 
Powiat znacząco ograniczy emisję 
obligacji, które miały być głównym 
źródłem finansowania I etapu 
inwestycji, czyli budowy budynku 
„B” pod „klucz” oraz budynku „A”  
w stanie surowym zamkniętym, 
w których zlokalizowane zostaną 
m.in. nowoczesny Odział Ratun-
kowy (SOR) oraz poradnie spe-
cjalistyczne. Realizacja inwestycji 
pozwoli na uwolnienie przestrzeni  
w dotychczasowym budynku szpi-
tala i rozwój świadczeń opieki 
zdrowotnej dla mieszkańców 
powiatu wołomińskiego.

- Dzisiejsza uroczystość wmu-
rowania Aktu Erekcyjnego ma 
symboliczny charakter, dzięki 
któremu pragniemy wyrazić swoją 
radość z finalizacji wieloletnich 

starań o rozbudowę naszego po-
wiatowego szpitala w Wołominie. 
Dzięki realizacji tej inwestycji  
wychodzimy tym samym naprze-
ciw stale rosnącym potrzebom 
mieszkańców powiatu wołomiń-
skiego w zapewnieniu najwyższego 
standardu świadczenia usług 
medycznych. Potrzeby te wynikają 

między innymi ze zmian demo-
graficznych, które na przestrzeni 
lat obejmowały tereny powiatu. 
W momencie, kiedy szpital w 
Wołominie był budowany w latach 
siedemdziesiątych – dokładnie 
w 1975 roku, powiat wołomiński 
liczył ok. 150 tys. mieszkańców. 
Aktualnie powiat liczy blisko 300 
tys. mieszkańców i ta liczba stale 
rośnie – powiedział Starosta Woło-
miński Adam Lubiak.

Wykonawca rozpoczął prace 
budowlane na początku 2021 
roku, a zakończenie inwestycji 
zaplanowane jest na rok 2023. - 
Dotychczas zrealizowaliśmy stan 
surowy budynku B do I piętra, w 
którym znajdą się przychodnie 
i gabinety specjalistyczne oraz 
administracja szpitala. Na prze-

łomie czerwca i lipca rozpocznie-
my roboty wykończeniowe tego 
obiektu. Rozpoczęliśmy także 
wykonywanie płyty fundamento-
wej budynku A, w którym doce-
lowo usytuowany będzie m.in.: 
Szpitalny Oddział Ratunkowy 
z pełną diagnostyką obrazową 
i endoskopową, blok z 4 nowo-
czesnymi salami operacyjnymi,  
OIOM oraz Centralna Steryli-
zatornia - powiedział Dariusz 

Matulski, Kierownik Budowy z 
Dyrekcji Zamówień Publicznych 
Warbud SA.

- Dziękując za zaufanie ja-
kim obdarzył nas Zamawiający, 
chciałbym podkreślić partnerską  
współpracę, obopólne zaangażo-
wanie oraz dobrą atmosferę, co 
gwarantuje terminowe i jakościo-

we zakończenie tej - niezwykle 
potrzebnej dla regionu - inwe-
stycji. – dodał Jerzy Werle, Prezes 
Zarządu Warbud SA

W uroczystości wzięli również 
udział m.in. posłowie na Sejm RP 
Zdzisław Sipiera i Piotr Uściński, 
radni Sejmiku Województwa Ma-
zowieckiego Katarzyna Lubiak i 
Konrad Rytel, radni powiatowi i 
gminni oraz przedstawiciele kadry 
medycznej Szpitala. 

Lepsza baza lokalowa z pewnością ściągnie do szpitala w Wołominie wielu specjalistów

Akt Erekcyjny  
rozbudowy  
Szpitala  
w Wołominie  
wmurowany

W poniedziałek 24 maja br. odbyła się uroczystość wmurowania i pod-
pisania Aktu Erekcyjnego rozbudowy Szpitala Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy w Wołominie, inwestycji realizowanej przez Powiat Wołomiński  
i dofinansowanej ze środków budżetu państwa w wysokości ponad 37 mln 
złotych. To duża inwestycja i szansa na dawno oczekiwaną zmianę. Lep-
sza baza z pewnością łatwiej ściągnie do tego szpitala wielu specjalistów 
i stworzy szansę na wyższe kontrakty.  

28 maja rozpoczeły się obchody stulecia szkoły Podstawowej  nr 5 w Markach połączone z akcją "Tę-
skniliśmy za Tobą, Szkoło!". Obchody będą trwały przez cały rok. 

100-lecie szkoły Podstawowej  
nr 5 w Markach

1 września 1921 roku w obec-
nych granicach Marek rozpoczęła 
swoją działalność Publiczna Szkoła 
Powszechna w Czarnej Strudze. 
Przez lata szkoła mieściła się  
w różnych rejonach miasta, w 
tym w wynajmowanych domach 
prywatnych. 

W 1946 roku siedzibą szkoły 
został budynek przy ulicy Tury-
stycznej 10 (wykorzystywany przez 
szkołę do 2010 roku). Od 1971 
roku szkoła nosi nazwę Szkoła 
Podstawowa nr 5. W latach dzie-
więćdziesiątych rozpoczęto bu-
dowę nowej siedziby szkoły przy 
ulicy Wczasowej 5, która w całości 
została oddana do użytku w 1996 
roku. W maju 2002 roku Zespołowi 
Szkół nr 2, w którego skład wchodzi 
Szkoła Podstawowa, nadano imię 
Prymasa Tysiąclecia.

28 maja rozpoczęły  się obchody 
stulecia szkoły połączone z akcją 
„Tęskniliśmy za Tobą, Szkoło!”. 
Obchody będą trwały przez cały 
rok. 

– Przed nami wiele zaplanowa-
nych działań, m. in. wywiady z ab-
solwentami i pracownikami szkoły, 
konkursy, wystawy jubileuszowe, 

zajęcia i prezentacje materiałów 
interaktywnych dla uczniów, a na 
zakończenie uroczysty koncert  
z okazji 100-lecia szkoły, który od-
będzie się w maju przyszłego roku 

wraz z obchodami Święta Szkoły 
i 20-lecia nadania imienia. Już 
dziś zapraszamy do uczestnictwa  
w zaplanowanych działaniach oraz 
obserwowania w mediach efektów 
naszej pracy. – zachęca dyrektor 
szkoły Elżbieta Piszcz.

- (...) Zamierzamy świętować 
przez najbliższy rok. Z powodu 

pandemii rozpoczęcie nie będzie 
tak huczne, jak planowaliśmy, ale 
atrakcji w najbliższych miesią-
cach nie zabraknie. Na szczęście 
obchody możemy zacząć nie tylko 

on- l ine , 
ale także w 
szkole, do której 
wróciliśmy po blisko siedmiu trud-
nych miesiącach! (...) Społeczność 
szkoły zawsze jest mocno związa-
na ze swoim Patronem. Dlatego 
czujemy się wyjątkowo, wiedząc, 
że stulecie Naszej Szkoły odbywa 

się w tym samym roku, w którym 
nastąpi beatyfikacja Kardynała 
Tysiąclecia Stefana Wyszyńskiego. 
To niezwykłe wydarzenie będzie 
miało miejsce już 12 września br.

Bardzo cieszymy się na naj-
bliższy rok, bo wiemy, że będzie 
to czas, który wykorzystamy na 
świętowanie stulecia szkoły i be-
atyfikacji Kardynała Stefana Wy-
szyńskiego. Będzie to twórczy czas, 
bo harmonogram uroczystości 

jest pełen inicjatyw podejmo-
wanych przez Nauczycieli 

Naszej Szkoły wspólnie z 
Uczniami. Zapraszamy do 
wspólnego świętowania 
także Uczniów innych ma-
reckich szkół i mieszkań-
ców Naszego Miasta – teraz 
zachęcając do odwiedzania 

naszej strony internetowej,  
w najbliższych tygodniach do 

udziału w konkursach i wydarze-
niach, które będą miały miejsce w 
Naszej Szkole! W końcu tak wspa-
niała okazja do świętowania zdarza 
się raz na sto lat! To święto całej 
naszej mareckiej społeczności! - 
dodaje Dominika Makówka-Pleta, 
nauczycielka języka polskiego.

– 28 maja rozpoczęły się obchody stulecia szkoły połączone z akcją 
„Tęskniliśmy za Tobą, Szkoło!”, które potrwają przez cały rok. (...)  
– Przed nami wiele zaplanowanych działań, m. in. wywiady z absolwen-
tami i pracownikami szkoły, konkursy, wystawy jubileuszowe,  
zajęcia i prezentacje materiałów interaktywnych  
dla uczniów, a na zakończenie uroczysty koncert  
z okazji 100-lecia szkoły, który odbędzie się 
w maju przyszłego roku wraz z obchodami 
Święta Szkoły i 20-lecia nadania imienia.  
Już dziś zapraszamy do uczestnictwa  
w zaplanowanych działaniach oraz obserwo-
wania w mediach efektów naszej pracy.–  
zachęca Elżbieta Piszcz, dyrektor  
Szkoły Podstawowej nr 5 w Markach.
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Warsztaty skierowane są 
do dzieci (od 10 do 16 lat) oraz 
dorosłych. 

Zajęcia odbywać się 
będą raz w tygodniu od 
lipca do września dla każ-
dej z grup wiekowych.  
Podczas spotkań uczestnicy 
poznają kroki kilku tańców 
tradycyjnych, m.in. kujawiaka, 
poloneza, krakowiaka oraz 
nauczą się podstawowych 
układów.

Podsumowaniem warsz-
tatów będzie pokaz zdo-
bytych umiejętności pod-
czas „Festiwalu Smaku  
i Tradycji” organizowa-
nego w ramach Euro-
pejskich Dni Dzie-
dzictwa, który odbę-
dzie się 19.09.2021 r. 
w Fabryczce.

Zajęcia poprowadzi 
Justyna Mańkiewicz-Ilo-
ri – tancerka i choreograf-
ka. Staż zawodowy odbyła  
we Wrocławskim Teatrze Mu-
zycznym Capitol. Tańczyła dla 
wielu polskich wykonawców 
muzyki rozrywkowej,  w tele-
dyskach, na koncertach oraz 
w produkcjach telewizyjnych.

Założycielka Wrocław-
skiego Zespołu Taneczne-
go J&D Fajny Skład, który 
był wielokrotnie wyróżniany  
w konkursach tanecznych, a w 
roku 2014 został oficjalną re-
prezentacją Polski w technice 
Belly Dance Oriental. 

Przez szereg lat rozwijała 
różne style i techniki, jednak jej 
największą taneczną miłością 
był i nadal jest balet klasyczny, 
musical oraz teatr tańca. 

Od jakiegoś czasu pra-
cuje z dziećmi i młodzieżą 
przekazując im taneczną spu-
ściznę narodową i folkową.  
Z dobrym skutkiem promuje 
wśród młodego pokolenia 
taniec ludowy pokazując, że 
może być równie ciekawy jak 
nowoczesne nurty.

Zapisy oraz więcej infor-
macji pod nr tel. 22 787 41 13.

Fabryczka ul. Orwida 20, 
Wołomin 

Projekt dofinansowano 
ze środków Ministra Kultury, 
Dziedzictwa Narodowego  
i Sportu w ramach programu 
Narodowego Centrum Kultu-
ry EtnoPolska 2021. 

Zajęcia odbywać 
się będą raz w 
tygodniu od lipca do 
września dla każdej  
z grup wiekowych.  
Podczas spotkań 
uczestnicy poznają 
kroki kilku tańców 
tradycyjnych, m.in. 
kujawiaka, polone-
za, krakowiaka oraz 
nauczą się podstawo-
wych układów.

Powiatowe Centrum Kultury Fabryczka w Wołominie 
zaprasza na bezpłatne warsztaty tańca ludowego dla 
dzieci i dorosłych odbywające się w ramach projektu 
ETNO-ROK w Fabryczce.

Warsztaty taneczne
w Fabryczce

w
arsztaty tańca ludow

ego

Dzięki temu mieszkańcy 
gminy Tłuszcz otrzymają 
pomoc w procesie składania 
wniosku o dofinansowanie 
wraz z załącznikami, wyja-
śnienie zasad otrzymania 
pomocy i pomoc w wypeł-
nieniu wniosku o płatność. 
Przeszkolony w tym zakresie 

pracownik 
czeka na 
mieszkań-
ców, którzy 
chcą otrzymać in-
formacje o możliwości 
uzyskania dofinansowania na 
wymianę źródła ciepła, kom-
pleksową termomoderniza-
cję domu jednorodzinnego, 
montaż kolektorów słonecz-
nych, paneli fotowoltaicznych, 
pompy ciepła czy wentylacji 
mechanicznej z odzyskiem 
ciepła.  Od tej pory wszelkie 
formalności związane z pozy-

skaniem środków w ramach 
Programu Priorytetowego 
„Czyste Powietrze” benefi-
cjenci będą mogli załatwić 
w naszym urzędzie, bez po-
trzeby wyjazdów do warszawy. 

– Mamy nadzieję, że dzię-
ki uruchomieniu Punktu 
konsultacyjno – informacyj-
nego w Urzędzie miejskim w 
Tłuszczu wiele osób skorzy-
sta z możliwości pozyskania 

dofinansowania. - mówi 
burmistrz Paweł Bwd-
narczyk.

Pomoc pracowni-

ka Urzędu 
ma na celu 
usprawnie-

nie procesu 
złożenia apli-

kacji, jednak 
nie gwarantuje o 

przyznaniu dofinanso-
wania. Pełna ocena wnio-
sku zgodnie z kryteriami 
zawartymi w Regulaminie 
odbywa się w WFOŚiGW 
w Warszawie, który na pod-
stawie złożonego wniosku  
i załączników kwalifikuje do 
przyznania wsparcia finan-
sowego.

Źródło: UM Tłuszcz

- Mamy nadzieję, 
że dzięki urucho-

mieniu Punktu (...) 
wiele osób skorzy-

sta z możliwości pozy-
skania dofinanso-

wania. - mówi 
burmistrz 

Paweł Bed-
narczyk.

Dzięki zawartemu przez Burmistrza Tłuszcza Pawła 
Bednarczyka porozumieniu z Wojewódzkim Fundu-
szem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Warszawie w Urzędzie Miejskim w Tłuszczu został 
uruchomiony Punkt konsultacyjny - informacyjny 
Programu Priorytetowego „Czyste Powietrze”

Punkt konsultacyjno  
- informacyjny programu 
„Czyste Powietrze” 

w
 trosce o środow

isko naturalne

- Skrzyżowanie, które powstało 
po wybudowaniu obwodnicy, 
czyli ulica Główna w Markach, a 
dalej w śladzie ulicy Dworkowej 
w Kobyłce w połączeniu z drogą 
631, z pewnością jest jednym 
z bardziej niebezpiecznych w 
okolicy. Czy coś się tu zmieni?
- Jako samorząd od dawna sygna-
lizowaliśmy, że będzie to bardzo 
niebezpieczne skrzyżowanie. I 
niestety – tak się stało. Od sierpnia 
ubiegłego roku odbyliśmy kilka 
spotkań i wymieniliśmy wiele pism 
z Zarządem Województwa oraz 
z Mazowieckim Zarządem Dróg 
Wojewódzkich (MZDW), czyli 
jednostką, która nadzoruje drogi 
wojewódzkie na Mazowszu. Chodzi 
o to, by do momentu docelowej 
przebudowy tego odcinka od węzła 
Zielonka aż do Nieporętu jak naj-
szybciej poprawić bezpieczeństwo 
na tym skrzyżowaniu. Zostało 
zaproponowane zainstalowanie 
tymczasowej sygnalizacji świetlnej, 
żeby ze względów bezpieczeństwa 
zabezpieczyć tu ruch.
- Powiedział Pan, że jest to 
rozwiązanie tymczasowe. Na 
jaki czas będzie to rozwiązanie 
obowiązywało?
- Do czasu zakończenia docelowej 
rozbudowy drogi 631. Trudno jest 
mi w tej chwili powiedzieć, ile 
czasu MZDW będzie prowadziło 
tą inwestycję. Uznaliśmy jednak, 
że niebezpieczeństwo na tym skrzy-
żowaniu jest tak duże, że trzeba 
wdrożyć rozwiązanie zastępcze – 
wybrano takie, które jest najszybciej 
możliwe do realizacji. Prace trwają. 
Z tego, co pamiętam, na przełomie 
III i IV kwartału ma być wydana de-
cyzja środowiskowa dla całego od-
cinka drogi 631 od Węzła Zielonka 
do miejscowości Nieporęt. To pod-
stawa do prowadzenia inwestycji. W 
przyszłym roku dokumentacja ma 
być zakończona. Trzeba pamiętać, 
że ta inwestycja jako całość jest bar-
dzo skomplikowana, jeśli chodzi o 
sprawy techniczne. Liczymy na to, 
że w chwili, kiedy dokumentacja 
zostanie ukończona, pieniądze, 
które zostały zabezpieczone w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej 
w budżecie Województwa Mazo-
wieckiego na realizację (ponad 140 
milionów zł) zostaną wykorzystane 
w przyszłym roku, być może w 
2023 r., po to, żeby tą, już docelową 
inwestycję, rozpocząć. Przebudowa 
tego odcinka i tej trasy do Nieporętu 
przez Marki i inne miejscowości 
jest konieczna oraz bardzo po-
trzebna.
- Inwestycje dro-
gowe z zasady 
są trudne, 
a stają się 
j e s z c z e 
trudniej -
sze, gdy 
w jednym 

miejscu zbiegają się drogi za-
liczane do różnych kategorii, a 
tak jest na skrzyżowaniu dróg, o 
których dziś rozmawiamy. Jakiej 
kategorii dróg dotyczy propo-
nowane obecnie rozwiązanie 
tymczasowe oraz to docelowe?
- Akurat w tym miejscu zbiegają się 
drogi trzech kategorii - potrzeba 
współpracy i zgrania wielu instytucji 
i kilku zarządców tych dróg. Przy-
pomnę, że są to drogi: wojewódz-
ka – 631; droga powiatowa, która 
swój bieg kończy na drodze 631; w 
Markach ulica Główna, która idzie 
dalej w śladzie ulicy Dworkowej w 
Kobyłce. 
- Jednym słowem – żeby za-
bezpieczyć bezpieczeństwo, 
funkcjonalność i wygodę użyt-
kowników tych dróg - konieczna 
jest współpraca i porozumienie 
czterech samorządów: woje-
wódzkiego, powiatowego oraz 

dwóch gmin. Wiem, że rozmowy i 
ustalenia w tej sprawie trwają od 
wielu lat, gdyż ta inwestycja jest 
częścią jeszcze większej całości 
szlaku komunikacyjnego…
- To prawda. Dodam tylko, że 
współpraca trwa. Samorządy i 

instytucje zaangażowane w inwe-
stycję już dawno się porozumiały. 
Etap związany z konsultacjami i 
porozumieniami odbył się dość 
dawno - to są lata 2016-2018. Tak 
jak wcześniej wspomniałem teren, 
na którym ta droga przebiega, jest 
skomplikowany pod względem wła-
ścicielskim. Poszerzenie tej drogi 
wymaga bardzo wielu zabiegów, w 
tym również środowiskowych, gdyż 
niedaleko jest Rezerwat Przyrody 
– Horowe Bagno, więc te wszyst-
kie uzgodnienia środowiskowe 
mają duże znaczenie, ale również 
uzgodnienia techniczne do łatwych 
nie należą. 
Przypomnę, że dość długo uzgad-
niana była kwestia drogi rowerowej 
na całej długości, o którą my – jako 
Miasto Marki – mocno zabiegaliśmy, 
żeby przy okazji przebudowy została 
wybudowana. I to się udało. Ten 
temat z Zarządem Województwa 

został ustalony, żeby ten fragment 
przebudowy posiadał również drogę 
rowerową pozwalającą dojechać z 
Marek do Nieporętu rowerem, która 
łączy się z wcześniej wybudowanym 
fragmentem drogi rowerowej przez 
nasze miasto. Połączenie obu tych 
dróg rowerowych zostało w powsta-
jącej dokumentacji uwzględnione.
- Podsumujmy więc naszą roz-
mowę w temacie skrzyżowania, 
o którym jest ostatnio głośno 
na forach: rozwiązanie, które 
będzie w tej chwili realizowane, 
jest rozwiązaniem tymczasowym 
mającym na celu zapewnienie 
jak najszybciej bezpieczeństwa 
korzystającym z tego skrzyżo-
wania. Skrzyżowania, które po 
oddaniu Węzła Kobyłka stało się 
bardzo niebezpieczne i z uwagi 
na skomplikowany charakter 

rozwiązania docelowego i dłu-
gi okres jego realizacji zosta-
nie zamontowana sygnalizacja 
świetlna. A jak będzie wyglądało 
to rozwiązanie docelowe, do 
realizacji, którego zarządcy dróg 
przystępują?
- Kilka lat temu, na etapie uzgodnień, 
jako miasto, wnioskowaliśmy o budowę 
w tym miejscu ronda. Mazowsze i 
Zarząd MZDW zdecydowali, że będzie 
tam skrzyżowanie. Nie mówimy tu 
o skrzyżowaniu, jakie sobie obecnie 
wyobrażamy, czyli dwóch drogach, 
które się krzyżują. Na odcinku od Wę-
zła Zielonka (mówimy o trasie S8) do 
skrzyżowania, o którym rozmawiamy, 
jest planowana przebudowa dwupa-
smowa, czyli w każdym kierunku będą 
dwa pasy, tak jak jest mniej więcej od 
połowy tego odcinka. To „nasze skrzy-
żowanie” będzie również posiadało 
dwa pasy jednokierunkowe + dodat-
kowe dwa pasy rozjazdowe w prawo 

i w lewo, które zostaną dobudowane. 
To nie będzie wyglądało tak jak teraz, 
że cały ruch będzie spowalniany, tylko 
będą oddzielne pasy do skrętu w lewo 
– na Marki i w prawo – na Kobyłkę, 
jadąc od Węzła.
Patrząc historycznie na całą inwestycję 
– w naszym przekonaniu to skrzyżo-
wanie powinno być uwzględnione w 
momencie budowy obwodnicy Marek. 
Przebudowa całego tego odcinka 
powinna zawierać to skrzyżowanie. 
Nie zostało to jednak uwzględnione. 
Dlaczego? Nie chciałbym tu szukać 
winnych, bo to odległa przeszłość. Za-
biegając o wprowadzenie rozwiązania 
tymczasowego staramy się poprawić 
bezpieczeństwo w tym miejscu do 
czasu docelowej realizacji całej prze-
budowy.  

Rozmawiała  
Teresa Urbanowska

- Nie mówimy tu o skrzyżowaniu, jakie sobie obecnie wyobrażamy, czyli 
dwóch drogach, które się krzyżują. Na odcinku od Węzła Zielonka do 

skrzyżowania, jest planowana przebudowa dwupasmowa, czyli w 
każdym kierunku będą dwa pasy, tak jak jest mniej więcej od 

połowy tego odcinka. To „nasze skrzyżowanie” będzie 
również posiadało dwa pasy jednokierunkowe 

+ dodatkowe dwa pasy rozjazdowe 
w prawo i w lewo, które zostaną 

dobudowane. Będą oddzielne pasy do 
skrętu w lewo – na Marki i w prawo – 
na Kobyłkę, jadąc od węzła - tłumaczy 

Jacek Orych Burmistrz  Marek

Najpierw światła, 
potem przebudowa

Jak będzie wyglądało skrzyżowanie drogi wojewódzkiej 631 z Główną w Markach i Dwor-
kową w Kobyłce? W ostatnim czasie mareckie fora internetowe rozgrzewa do czerwoności 
temat tego skrzyżowania. Wokół sprawy powstało wiele niedopowiedzeń. A o co w tym 
wszystkim chodzi? Poprosiliśmy o komentarz Jacka Orycha, burmistrza Marek.

Trzeba pochwalić ministerstwo, 
że w ogóle opublikowało raport z uwa-
gi na to, że tym rządzie podstawowa 
transparentność jest ewenementem.

 Centralizacja szpitali świadczy, że 
wnioski polskiego rządu z pandemii 
są przeciwne do ogólnoświatowych 
doświadczeń, ale też do rzeczywisto-
ści opisywanej w mediach

 W Polsce zawiodły centralne sys-
temy zarządzania, w wyniku których 
powstawało fałszywe przekonanie, 
że jest dobrze. Efektem takich pa-
tologicznych praktyk administracji 
rządowej były statystyki pokazujące 
wolne tzw. "papierowe łóżka", kiedy 
w tym samym czasie karetki stały w 
kolejkach pod szpitalami nie mogąc 
znaleźć miejsc dla pacjentów.

 Niewydolny system ochrony zdro-
wia ratowała lokalność i zaufanie leka-
rzy, medyków i dyspozytorów, których 
zarządzanie na najniższym szczeblu 
sprawiło, że system przetrwał.

 Centralizacja szpitali odbędzie 
się kosztem samorządów, które 
przestaną mieć wpływ na oferowane 
w placówkach medycznych usługi, 
a nadal będą musiały je finansować

 Zespół Ministerstwa Zdrowia 
zajmujący reformą szpitali opubli-
kował wynik swoich prac. Na plus 
należy zapisać podwładnym ministra 
Niedzielskiego fakt, że w ogóle opu-
blikowali wyniki swoich prac. Trans-
parentność procesu legislacyjnego, 

w obecnym rządzie jest najniższa 
w historii po 1989 r. Na ten fakt 
mogły mieć wkład działania opozycji 
i dziennikarzy, którzy w tej sprawie 
byli bardzo dociekliwi i docierali do 
kolejnych wersji dokumentów.

 Ten przypadek tylko potwier-
dza jak ważna jest przejrzystość w 

tworzeniu prawa. Już z komentarza 
do raportu, autorstwa Ministra Nie-
dzielskiego, wynika że polski Rząd 
wyciągnął zupełnie inne wnioski z 
doświadczeń pandemii niż cały Świat, 
który zauważył jak ważne jest zarzą-
dzanie kryzysem od strony lokalnej. 
Minister na przekór próbuje rozwią-

zać problem poprzez centralizację 
kolejnej części Państwa. Choć jak 
wiemy, problemów nie generowały w 
pandemii szpitale, lekarze, czy medy-
cy, ale Wojewoda, który na polityczne 
zamówienie tworzył tzw. papierowe 
łóżka, czyli fikcyjne miejsca dla pa-
cjentów z covid, które pojawiały się 

w statystykach pomimo faktycznego 
braku miejsca, lub infrastruktury 
w szpitalach. Kreatywna statystyka 
zapewniały urzędnikom poczucie 
bezpieczeństwa, ale działała na szko-
dę pacjentów.

 Wszyscy pamiętamy, kiedy to 
wojewoda mazowiecki zapewniał 

na konferencjach mówił o tym, że 
wszystko jest pod kontrolą, a karetki 
stały po kilkanaście godzin w kolej-
kach przed szpitalami. Później z resz-
tą jego przełożeni mówili o tym, że 
uznany przez niego za "pod kontrolą" 
stan, był progiem katastrofy systemu.

 Bohaterem systemu było lokalne 
zarządzanie, tam gdzie poszczególne 
szpitale i dyspozytorzy ręcznie steru-
jąc zadaniami pozwalali systemowi 
pracować na 130 proc., opierając się 
na wypracowanym latami zaufaniu do 
siebie. To właśnie centralna część za-
rządzania podczas pandemii poniosła 
największą porażkę.

 Tymczasem okazuje się, że re-
forma nie jest niczym więcej niż 
formą przeprowadzenia stopniowego 
odbierania samorządom wpływu 
na prowadzone przez nich szpitale. 
Choć jak wskazują dane, szpitale 
miejskie i powiatowe - choć jest ich 
najwięcej generują stosunkowo naj-
mniejsze długi.

 Samorząd z jednej strony będzie 
musiał wciąż łożyć na inwestycje 
szpitalne. Z drugiej zaś strony straci 
jakikolwiek wpływ na wydatkowanie i 
realizowanie zadań, które to pośred-
nio finansuje. Co więcej jak pokazują 
wstępne zręby tejże reformy będzie 
bardzo różna sytuacja między szpi-
talami w małych miejscowościach a 
dużych miastach.

 Więcej na stronie www.zyciepw.pl

Krzysztof Strzałkowski Radny Sejmiku Mazowsza, Przewodniczący Sejmikowej Komisji Zdrowia często zabiera głos w 
sprawie funkcjonowania służby zdrowia. W jednym z najnowszych zwraca uwagę opinii publicznej na raportu zespołu 
ds. centralizacji szpitali 

Centralizacja szpitali?

– W Polsce zawiodły centralne 
systemy zarządzania, w wyniku 
których powstawało fałszywe prze-
konanie, że jest dobrze. Efektem 
takich patologicznych praktyk ad-
ministracji rządowej były statystyki 
pokazujące wolne tzw. "papiero-
we łóżka", kiedy w tym samym 
czasie karetki stały w kolejkach 
pod szpitalami nie mogąc znaleźć 
miejsc dla pacjentów – zauważa 
Krzysztof Strzałkowski, Radny Sej-
miku Mazowsza, Przewodniczący 
Sejmikowej Komisji Zdrowia
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OGŁOSZENIA DROBNE

Praca 
Dam pracę

  Rzeźnik, rozbieracz-wykrawacz 
Zatrudnimy w Zakładach Mięsnych 
Chobot Meat (gmina Halinów, ok. 20 
km od Mińska Mazowieckiego) rzeź-
ników oraz pracowników do rozbioru 
mięsa. Oferujemy atrakcyjne wyna-
grodzenie, zatrudnienie na podstawie 
umowy o pracę, terminową wypłatę i 
ciepły posiłek. Tel: 22783-80-22.

Praca 
Szukam pracy

  Mężczyzna lat 49 dyspozycyjny, 
bez nałogów nawiąże współpracę z 
osobą poszukującą tzw. „Prawej reki”, 
pomogę w prowadzeniu działalności 
dowolnej, usługowej, handlowej, do-
pilnuję pracowników, przywiozę towar 
tel. 724 538 966.

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Usługi - Różne
 Uprzątnę plac, garaż. Wywóz złomu, 
odpadów, mebli tel. 724 538 966. 

Usługi - Różne

– Kończy się okres izolacji spo-
łecznej. Był to zarazem czas, 
kiedy wiele samorządów doko-
nywało remontów w plecówkach 
edukacyjnych i obiektach uży-
teczności publicznej. Co w tym 
czasie zmieniło się w Ząbkach?
- W ząbkowskich szkołach i przed-
szkolach przeprowadziliśmy, tam 
gdzie było  to konieczne,  odświeże-
nie i remonty obiektów. Udało nam 
się m.in.  zrewitalizować boisko tra-
wiaste do piłki nożnej przy Szkole 
Podstawowej nr 4, powstało tam 
zupełnie nowe boisko, natomiast 
przy Szkole Podstawowej nr 5 od-
tworzyliśmy  boisko wielofunkcyjne 
do koszykówki i siatkówki.  W czasie 
wakacji, głównie w lipcu, planujemy 
także wykonanie remontów i reno-
wacji w pozostałych placówkach 
edukacyjno – wychowawczych. 
– Jakie formy rozrywki Mia-
sto Ząbki chce zaproponować 
dzieciom i młodzieży w okresie 
letnim?
– Na czas wakacji mamy do zapro-
ponowania bardzo szeroką ofertę 
dla uczniów i przedszkolaków. Na-
sze ząbkowskie przedszkola będą 
funkcjonowały w czasie wakacji 
normalnie. Przedszkola nr 1, nr 2 i 
nr 3 mają po trzy tygodnie dyżuru, 
żeby wszyscy zainteresowani rodzi-
ce mogli zapisać dzieci na dyżur 
wakacyjny. Z kolei szkoły podsta-
wowe nr 1, nr 3 i nr 4 organizują 
półkolonie dla dzieci i młodzieży. 
Ponadto, jak co roku organizu-
jemy akcję „Lato w Mieście”, w 
którą zaangażowane są wszystkie 
ząbkowskie szkoły. Oprócz szkół 
akcję Lato w Mieście prowadzą 
także Miejski Ośrodek Kultury 
oraz Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji. W tym miejscu chciałabym 
przekazać jeszcze jedną, bardzo 
istotną informację. Dla mieszkań-
ców  posiadających kartę „Jestem 
z Ząbek”,  zapisujących dzieci na 
„Lato w Mieście” przewidzieli-
śmy pierwszeństwo do udziału w 
akcji oraz dużo niższą stawkę za 
pobyt, niż dla osób, które nie są 
w Ząbkach zameldowane lub nie 
odprowadzają  podatków na rzecz 
naszego miasta.  
– Czy planowane są również 
nowe inwestycje oświatowe?
– Tak, będzie kolejna inwestycja, 
czekamy aktualnie na informację z 
Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa 
Narodowego i Sportu, w sprawie 
dofinansowania na halę sportową 
przy Szkole Podstawowej nr 2 przy 
ul. Batorego 11. Zabezpieczyliśmy 
już część środków, które pozyska-
liśmy z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych i mamy 
nadzieję, że uda nam się pozy-
skać kolejne dofinansowanie. 
Oprócz tego projektujemy 
nowe obiekty oświatowe, 
mamy już w budżecie 
umieszczone środki 
na projekt budo-
wy przedszkola 
w północnej 
c z ę ś c i 
m i a s t a 

oraz projekt nowej hali sportowej 
przy najstarszej ząbkowskiej pla-
cówce edukacyjnej czyli Szkole 
Podstawowej nr 1.
– Spowodowaną pandemią izola-
cję bardzo mocno odczuli także 
starsi mieszkańcy, jakie propo-
zycje przygotował ząbkowski 
ratusz dla tej grupy osób?
– Otwierają już swoją działalność 
Kluby Seniora i Stowarzysze-
nie „Tango”, które organizują 
spotkania dla swoich członków.  
W okresie wakacyjnym dla wszyst-
kich mieszkańców zorganizujemy 
trzy duże wydarzenia plenerowe. 
W sierpniu będzie miała miejsce 
impreza patriotyczna związana z 
rocznicą Bitwy Warszawskiej 1920 
roku, która w Ząbkach tradycyjnie 

odbywa się 13 sierpnia. Jak co roku 
zorganizujemy EkoZlot i  trzeci już 
Rajd Samochodów Elektrycznych 
i Hybrydowych,  natomiast 11 
września, odbędzie się kolejne ju-
ż„Pożegnanie Lata”. Przewidujemy 
też potańcówki w parku miejskim 
i kino letnie.
– Przyzwyczaiła już Pani miesz-
kańców, że w Ząbkach ciągle 
trwają kolejne, nowe inwestycje. 
Które z nich udało się zakoń-
czyć, a jakie są planowane w 
najbliższym czasie.

– Inwestycje to długotrwały proces, 
aktualnie trwa realizacja dwóch 
odcinków ul. Szwoleżerów wraz z 
ul. Krzywą, ul. Kochanowskiego 
z fragmentem ul. Budkiewicza, 
ul. Sikorskiego wraz z rondem w 
ul. Kwiatowej oraz  ul. Saperów.  
Niebawem rozpoczną się prace 
przy budowie  ul. Lotniczej. Ząb-
ki są rozkopane, w tym miejscu 
chciałabym prosić mieszkańców 
o cierpliwość i zrozumienie, gdyż 
nie ma możliwości, aby działania 
inwestycyjne rozłożyć w czasie. 
Wynika to z faktu, iż w składanych 
przez nas wnioskach były cztery 
drogi, na które  otrzymaliśmy 
dofinansowanie zewnętrzne, z 
którego musimy rozliczyć się 
w określonym terminie. Na ul. 

Szwoleżerów, na odcinku Wro-
nia – Kościuszki,  prace powinny 
zakończyć się we wrześniu, a w 
przypadku pozostałych inwe-
stycji w październiku tego roku. 
Rozstrzygnęliśmy już przetarg 
na budowę  ul. Wroniej i wkrótce 
przystąpimy do realizacji tej długo 
oczekiwanej inwestycji.
– O czym marzy burmistrz Mał-
gorzata Zyśk?
– Kiedy zostałam burmistrzem, 
moim marzeniem było, aby 
wszystkie drogi gruntowe zyskały 
utwardzone. Zakładałam nawet, że 
może się to nie udać w czasie jed-
nej kadencji. Obecnie takich dróg 
gruntowych w Ząbkach jest już 
bardzo mało, nie więcej niż pięć 
kilometrów.  Mam nadzieję, że do 
końca kadencji uda się je utwar-
dzić i zapewnić wszystkim miesz-
kańcom bardziej komfortowe 
przemieszczanie się.  Kolejnym 
marzeniem, które już się ziściło, 
była budowa dużego, jak na nasze 
możliwości, kompleksu oświato-

wego przy ul. Dzikiej o wartości 
50 mln złotych. To największa in-
westycja w historii ząbkowskiego 
samorządu. Moim celem jest, żeby 
odchodząc z funkcji burmistrza, 
pozostawić mieszkańcom miasto 
jak najbardziej przyjazne do życia 
i wypoczynku.  To właśnie dlatego 
realizujemy projekty zieleni i 
budujemy kolejne miejsca do re-
kreacji, m.in. place zbaw, siłownie 
plenerowe czy street workouty.  
Jak widać, moje plany powoli się 
spełniają. 
– Wspomniała Pani, że za kwotę 
50 mln złotych zbudowaliście 
Państwo w Ząbkach ogromny 
kompleks oświatowy. Gdyby  
wszyscy mieszkańcy odpro-
wadzali tutaj podatki, takich 

inwestycji mogłoby powstawać 
więcej.
– Oczekiwania nas wszystkich są 
coraz większe, i to bardzo dobrze. 
Jako miasto zawsze będziemy 
zabiegali o środki zewnętrzne, 
co także jest rzeczą oczywistą. 
Natomiast każde środki, które 
mogłyby trafić do miejskiej kasy, a 
które do niej nie wpływają pozwo-
liłyby nam zrobić dla mieszkańców 
jeszcze więcej. Gmina Ząbki ma 
na utrzymaniu bardzo wiele szkół 
i przedszkoli, jeśli weźmiemy pod 
uwagę koszty jakie miasto  ponosi 
na ich funkcjonowanie, a jest to 
kwota niemal 90 mln złotych rocz-
nie, to warto wziąć to pod uwagę 
rozliczając PIT i odprowadzić 
podatki na rzecz Ząbek. Jesteśmy 
jednym z najmłodszych miast 
w Polsce, to ogromna radość, że 
mamy w Ząbkach, aż tyle dzieci 
i młodzieży, ale jest to zarazem 
ogromne zobowiązanie i chciała-
bym, aby mieszkańcy także mieli 
tego świadomość.  

Pandemia ustaje, 
życie w Ząbkach 
wraca do normy 

Na co mogą liczyć mieszkańcy Ząbek w okresie wakacyjnym, które inwe-
stycje niebawem się zakończą, a jakie są planowane mówi Małgorzata Zyśk, 
burmistrz Miasta Ząbki.

- Nasze ząbkowskie przedszkola będą 
funkcjonowały w czasie wakacji normalnie. 

Przedszkola nr 1, nr 2 i nr 3 mają po trzy 
tygodnie dyżuru, żeby wszyscy zaintere-
sowani rodzice mogli zapisać dzieci na 
dyżur wakacyjny. Ponadto, jak co roku 
organizujemy akcję „Lato w Mieście”, 
w którą zaangażowane są wszystkie 

ząbkowskie szkoły. – mówi bur-
mistrz Małgorzata Zyśk

27 maja gmina Wołomin rozpoczęła wdrażanie systemu identyfikacji odpadów komunalnych za pomocą kodów 
kreskowych w zabudowie jednorodzinnej. Dane zapisane w kodzie kreskowym są całkowicie bezpieczne.

System identyfikacji  
odpadów w Gminie Wołomin

Wprowadzone rozwiązanie ma 
usprawnić system gospodarki odpa-
dami oraz umożliwić monitorowanie 
prowadzenia selektywnej zbiórki 
odpadów na terenie gminy. 

Wołomiński system identyfi-
kacji odpadów komunalnych jest 
całkowicie bezpieczny zapewnia 
wołomiński ratusz. Kody kreskowe 
nie zawierają danych osobowych, ele-
mentem kodu jest numer deklaracji. 
Odczytanie kodów kreskowych bę-
dzie możliwe jedynie przy użyciu od-
powiedniego sprzętu, a dane zawarte 
w kodzie odczytają wyłącznie osoby 
posiadające dostęp do odpowiedniej 
bazy danych, tj. pracownicy firmy 
odbierającej odpady.

Osoby, które chcą dostarczyć 
odpady bezpośrednio do PSZOK 
powinny zabrać ze sobą kod kreskowy 
przypisany do swojejdeklaracji. Do 
oddania odpadów w PSZOK należy 
wykorzystać jeden z kodów kresko-
wych wydrukowanych na kartce A4.

Kod zostanie sczytany przez 
pracownika obsługującego PSZOK. 
System automatycznie przypisze 
dostarczone odpady do deklaracji 

(bez konieczności podawania swoich 
danych). 

Dla każdej deklaracji w nierucho-
mości w zabudowie jednorodzinnej 
zostanie dostarczonych pięć kodów 
kreskowych do naklejenia na pojem-
nik na zmieszane odpady komunalne 

(kody na folii) oraz 84 kody kreskowe 
w formie naklejek na kartkach A4 
(kody na papierze).

Akcja doręczania kodów miesz-
kańcom gminy Wołomin będzie 

powtarzana co kilka miesięcy. 
Jej częstotliwość 

zostanie ustalona na podstawie 
danych z systemu i zgłoszeń od 
mieszkańców

Osoby,  któr ym zabrak-
nie kodów kreskowych, powin-
ny zgłosić się do jednego z ni-
żej wymienionych miejsc: 
PSZOK przy al. Niepodległości 

253 w Starych Lipinach;  
PSZOK przy ul. Łu-
kasiewicza 4 w Woło-
minie lub do Działu 
Obsługi Klienta w 
Miejskim Zakładzie 
Oczyszczania w Woło-
minie ul. Łukasiewicza 
4.

Dodatkowe kody kre-
skowe będą wydawane 
bezpłatnie w godzinach 
pracy PSZOK oraz DOK

W przypadku zmian 
wpływających na wysokość 
opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (np. uro-
dzenie dziecka lub zgon osoby za-
mieszkującej nieruchomość) należy 
złożyć nową deklarację w terminie 
do 10 dnia miesiąca następującego 
po miesiącu, w którym nastąpiła 
zmiana.

Źródło: UM Wołomin

Ulice Azaliowa i Lipo-
wa okalają osiedle domów 
jednorodzinnych w miej-
scowości Cegielnia. Po ich 
przebudowie powstanie nie-
wielki „ring” wokół osiedla, 
połączony z ul. Wawrzyna 
i drogą serwisową wzdłuż 
dwupasmówki (DK 629). 
Budowa kanalizacji desz-
czowej pozwoli odwodnić  
i uporządkować teren, a obie 
ulice staną się główną osią 
odwodnienia dla przyległych 
terenów.

- Obie ulice mają po-
wstać w ciągu roku i mam 
nadzieję, że przez wiele 
kolejnych lat będą dobrze 
służyły obecnym i przyszłym 
mieszkańcom. Projekt prze-

budowy ul. Azaliowej i Li-
powej był planowany od 
dawna, a dziś realizujemy 
go w formie komplekso-
wej, solidnej przebudowy 
wraz z odwodnieniem tere-
nu.. - powiedział burmistrz 
Krzysztof Chaciński.

Przedsięwzięcie polega 
na wykonaniu projektów 
zamiennych i realizacji 

kompleksowej przebudowy 
obu ulic, wraz z budową 
odwodnienia, chodników, 
elementów bezpieczeństwa 
ruchu (wyniesione skrzy-
żowania), budową kanału 
technologicznego, przebu-
dową oświetlenia ulicznego. 
Kompleksowa przebudowa 
jest możliwa dzięki wcze-
śniejszemu uzyskaniu przez 
gminę decyzji ZRID.

Wybudowanie sieci ka-
nalizacji deszczowej wraz z 
odejściami do ulic bocznych 
pozwoli w przyszłości swo-
bodnie planować, projek-

tować i wykonywać kolejne 
drogi wraz z odwodnieniem.

Wykonawcą budowy ulic 
Azaliowej i Lipowej jest 
firma Gór-Bud Grzegorz 
Górski. Wartość umowy to 
3.765.000 zł, a planowany 
czas trwania inwestycji wy-
nosi 12 miesięcy – do maja 
2022 r.

Źródło: UMiG Radzymin

10 maja 2021 r. Burmistrz Radzymina Krzysztof 
Chaciński podpisał z firmą Gór-Bud Grzegorz 
Górski umowę na budowę ulic Azaliowej  
i Lipowej w Cegielni. Ulice zyskają nawierzch-
nię asfaltową i chodniki wraz z odwodnieniem  
i całą niezbędną infrastrukturą techniczną

Kompleksowa  
przebudowa dwóch 
ulic w Cegielni

popraw
iam

y infrastrukturę drogow
ą

– Obie ulice mają powstać 
w ciągu roku (...) Projekt 
przebudowy ulic Azaliowej 
i Lipowej był planowany 
od dawna, a dziś 
realizujemy go w formie 
kompleksowej, solidnej 
przebudowy wraz z 
odwodnieniem terenu. 
– powiedział burmistrz 
Krzysztof Chaciński.

Dla każdej deklaracji 
w nieruchomości w 
zabudowie jednorodzin-
nej zostanie dostar-
czonych pięć kodów 
kreskowych do nakle-
jenia na pojemnik na 
zmieszane odpady komunalne 
(kody na folii) oraz 84 kody kreskowe w 
formie naklejek na kartkach A4 (kody na papierze). 
Akcja doręczania kodów mieszkańcom gminy Woło-
min będzie powtarzana co kilka miesięcy. 
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Zawody po krótkim rozpoczę-

ciu otworzył tradycyjnie prezes 
SBS Salwa Wołomin Andrzej 
Domański.

W rywalizacji wystartowało 
53 drużyny a zawody ukończyło 
206 zawodników. W tym roku 
w zawodach nie wzięli udział 
żołnierze NATO z USA, Wielkiej 
Brytanii, Chorwacji i Rumunii – 
stacjonujący w Polsce w ramach 
batalionu szybkiego reagowa-
nia eFP, z powodu odbywają-
cych się ćwiczeń wojskowych. 
Pogoda do godziny 11.00 była 
kapryśna ale potem do końca 
zawodów nikt nie mógł narze-
kać. Zawody przeprowadzono 
bardzo sprawnie a w wolnych 
chwilach można było zapoznać 
się z wyposażaniem wojskowym, 
bronią i usługami oferowany-
mi przez sponsorów zawodów. 
Od początku XV MWS prowa-
dzenie objęła drużyna Parnuma 
Kaitseliit z Estoni, którą naciska-
ły zespoły Strzelec Team z ZKS 
Gwardia Zielona Góra i PSKB-
PISS z Nowego Dworu Mazo-
wieckiego. Kolejność na podium 
ważyła się do ostatniej konkuren-
cji ale żołnierze z Estonii nie po-
zwolili sobie odebrać zwycięstwa 
i z wynikiem 2835 pkt wyprzedzili 
Strzelca (2818 pkt) i PSKBPISS 
(2808 pkt). Największą przewagę 
zawodnicy z Parnuma osiągnęli 
w konkurencjach karabinowych 
gdzie osiągnęli najlepsze wyni-
ki. Warto dodać, że drużyna z 
Estonii prowadzona przez kapi-
tana Riivo Liin’a od lat startuje 
w zawodach i zajmuje miejsca 
w ścisłej czołówce ale wygrać 
udało się jej po raz pierwszy.  
W klasyfikacji indywidualnej open 
mężczyzn zacięta walka o podium 
trwała do ostatniego naboju. 
Najlepsze nerwy miał zawodnik 
Komendy Stołecznej Policji To-
masz Wróbel, który tylko o 2 pkt 
wyprzedził Priit Avarma (Parnu-
ma) i o 7 pkt Mariusza Barana 
z zespołu Umbrella Protection. 
Biorąc pod uwagę rywalizację 
w jedenastu konkurencjach 
(karabiny, pistolety i rzut gra-
natem), świadczy to o bardzo 
wysokim poziomie strzelców. 
Klasyfikacja indywidualna: I m. 
Tomasz Wróbel – 766 pkt; II m. 
Priit Avarma – 764 pkt; III m. 
Mariusz Baran – 759 pkt; IV m. 
Robert Listkowski  – 744 pkt; V 
m. Maciej Tamul – 736 pkt; VI m. 
W kategorii open kobiet najlep-
szą zawodniczką została Pani 
Magdalena Lach ze świetnym 

wynikiem 708 pkt, która wy-
przedziła bardzo utytułowane 
zawodniczki Panie Agnieszkę 
Szymanik (669 pkt) i Annę 
Ploch (639 pkt). Pani Magda-
lena zrobiła olbrzymia niespo-
dziankę na XV MWS na którym 
wraz z drużyną Strzelec Team 
startowała po raz pierwszy. Wy-
grała zdecydowanie klasyfikację 
indywidualnie kobiet i w kon-
kurencji karabinowej HK416, 
pozostawiając w pokonanym 
polu wszystkich uczestników XV 
MWS ! Taka sytuacja zdarzyła 
się w zawodach międzynarodo-
wych po raz pierwszy. W sumie 
zawodnicy z klubu ZKS Zielona 

Góra zdobyli 10 pucharów ! 
W kategorii najlepszy strzelec 
zagraniczny zdecydowanie try-
umfowali Estończycy, którzy 
zajęli trzy pierwsze miejsca. 
Zwyciężył Priit Avarma (764 pkt) 
przed kolegami z drużyny Tam-
bet Juht (726 pkt) i Kristian Pahk 
(708 pkt). Na czwartym miejscu 
uplasował się Jan Mendyszewski 
z Czech (SVZ CR Praha) z wy-
nikiem 702 pkt, który wyprzedził 
ostatniego z Estończyków Riivo 
Liin’a (636 pkt).

Honor polskich żołnierzy 
obronił reprezentujący 1WBP st. 
szer. Marcin Nowicki , który wy-
grał konkurencję PK deklasując 
rywali wynikiem 102 pkt.

Uczestnicy zawodów otrzy-
mali wiele nagród ufundowanych 
przez głównych sponsorów i 
organizatorów a za zwycięstwo 
w poszczególnych konkuren-
cjach była broń i wyposażenie 
wojskowe, które wręczali w 
szczególności: reprezentujący 
MON pan Piotr Szulc, przed-
stawiciel Gminy Wołomin pan 
wiceburmistrz Łukasz Marek, 
przedstawiciel firmy Cenzin pan 
Szymon Chaciński, pan Paweł 

Jatczak z Tactical 5.11 i prezes 
Salwy pan Andrzej Domański.

Podczas wieloboju moż-
na było nie tylko zjeść bardzo 
smaczną grochówkę (specjal-
ność T. Barteczka) ale też obej-
rzeć dokładnie czołg Leopard 
z 1WBP, który wzbudzał duże 
zainteresowanie uczestników 
XV MWS. Dodatkową atrakcją 
była możliwość zwiedzania przez 
zawodników miejsc pamięci 
związanych z Bitwą Warszawską 
1920 roku: krzyż ks. Skorupki, 

pole walki, muzeum  i sanktu-
arium Matki Bożej Zwycięskiej 
w Ossowie.

SBS Salwa chciało serdecznie 
podziękować współorganiza-
torom: Ministerstwu Obro-
ny Narodowej, 1 Warszawskiej 
Brygadzie Pancernej im. T. 
Kościuszki, Starostwu Powia-
towemu w Wołominie, Gminie 
Wołomin, 60 sędziom, obsłudze 
technicznej i opiece medycznej 
za pomoc w organizacji XV MWS. 
Wspaniale nagrody ufundowały 
firmy: Sellier & Bellot, Fabry-
ka Broni „Łucznik” Radom, 
Cenzin, Starostwo Powiatowe w 
Wołominie, Polska Grupa Zbro-

jeniowa, Oknoplast, U Barbórki, 
FAM Pionki, BRUNOX, MTM 
Deweloper, TACTICAL 5.11, 
Delta Optical, Promgaz, Pro-
Tech Guns, PP2, Departament 
Uzbrojenia, PWiK Wołomin, 
MZO Wołomin, ZEC Wołomin, 
PK Wołomin, MDK Wołomin i 
OSiR „Huragan” w Wołominie. 
Patronat medialny nad XV MWS 
objęli: TVP3 Warszawa, Polska 
Zbrojna, Życie Powiatu na Ma-
zowszu, Wieści Podwarszawskie.

Źródło SBS Salwa Wołomin.

Puchar pojechał 
do Estonii

W miniony weekend na strzelnicach wojskowych 1 Warszawskiej Bryga-
dy Pancernej im. T. Kościuszki odbył się XV Międzynarodowy Wielobój 
Strzelecki o Puchar Ministra Obrony Narodowej i Prezesa SBS Salwa. 

Kilka slów od Organiza-
torów po meczu Trzecia Fala 
- Amarena United 

Pojedynek lidera tabeli z 
zespołem, który ma chrapkę 
odebrać to miano przeciw-
nikowi. Spotkanie od począt-
ku zdominowała Amarena. 
Pierwsza połowa należała 
wyłącznie do nich. Trzy asysty 
Palesy, kolejny raz świetna 
dyspozycja Stańczaka oraz 
dobra gra w obronie Choj-
nowskiego dała im pewne 
prowadzenie wynikiem 4-1. 
Trzecia Fala mimo szero-
kiej ławki nie była w stanie 
odpowiedzieć na ataki Ama-
reny. Panowie totalnie zawa-
lili pierwszą połowę i niestety 

zabrakło czasu na odrobie-
nie strat w drugiej części 
spotkania. Czy nadchodzą 
czasy, że Trzecia Fala również 
odpuści na tłuszczańskim 
orliku? Przekonamy się w 
najbliższych kolejkach jak 
ekipa Przemka Chacińskie-
go przejdzie weryfikację na 
boisku i na ile jest to silna 
drużyna, aby dalej walczyć o 
mistrza II Ligi.

A jak wygląda sytuacja w 
I lidze?

- Od tego tygodnia w 
pierwszej lidze zaczynamy 

rundę rewanżową. Podobnie 
jak na jesieni 2020 zaczy-
namy z rywalem z którym 
kończyliśmy, czyli de facto 
mamy taki dwumecz pod 
rząd. Warunki pogodowe 
bardzo zachęcały do ak-
tywności fizycznej. Sędzia 
z najwyższej półki – Artur 
Radziszewski, sprzęt przy-
gotowany, kamery, czujniki 
nastawione! – powiedział 
organizator ligi Kamil La-
skowski.

Organizatorzy w tym 
sezonie przygotowali wie-
le nowinek technicznych 
dla zawodników i kibiców. 
Mecze są nagrywane w naj-

wyższej technologii, dzię-
ki specjalnej kamerze. Do 
tego cotygodniowy podcast 
udostępniany w aplikacji 
mobilnej, nagrody dla dru-
żyny i zawodnika kolejki. 
Zakończenie sezonu rów-
nież odbędzie się w nowym 
miejscu! Jednak Organizato-
rzy trzymają to w tajemnicy 
i już niebawem poinformują 
o swoich planach wszystkich 
zainteresowanych. 

Wszystkie relacje teksto-
we są dostępnej na oficjalnej 
stronie www.ligabobra.pl

piłka w
 grze

Jesteśmy już za półmetkiem ligowych zmagań i musi-
my przyznać, że 18 edycja, a zarazem 10 lecie istnienia 
Ligi Bobra jest pełne emocji! Patrząc na tabelę realne 
szanse na lidera w II lidze ma aż 6 zespołów!  W ten 
weekend dotychczasowy lider stracił punkty, Fc Ulti-
matum Wyszków dalej skutecznie punktuje, a Ama-
rena United i Iskra Jasienica dalej nie odpuszczają. 

10 lecie istnienia  
tłuszczańskiej  
Ligi Bobra

  

Wójt Gminy Jadów
informuje, że na tablicy ogłoszeń 

Urzędu Gminy Jadów i na stronach internetowych 
www.jadow.az.pl; www.bip.jadow.az.pl 

został podany do publicznej wiadomości 
wykaz nieruchomości 

przeznaczonej do oddania w najem 
dotyczący lokalu użytkowego 

położonego 
w Jadowie przy ul. Polnej 2.

Wójt Gminy Jadów
/-/ Dariusz Stanisław Kokoszka 

Jesteśmy już za półmetkiem ligowych zmagań  
i musimy przyznać, że 18 edycja, a zarazem 10 lecie istnienia ligi 

jest pełne emocji

Zwycięska drużyna z Estonii.
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Unikalna mieszanka 
aktywnych składników 
zawartych w Kremie 
na żylaki 6w1 przynosi 
ulgę zmęczonym, 
opuchniętym  nogom 
i stopom, wzmacnia 
żyły i naczynia. Pole-
camy stosować już 
przy pajączkach. 

Domowy syrop miodowy  
na wzmocnienie organizmu

Domowy syrop na wzmacnianie organizmu i odporność z miodu, cytryny, imbiru, czosnku, kurku-
my i oleju z czarnuszki działa stymulująco na układ odpornościowy, ilekroć tego potrzebujemy.

Dlaczego miód  
i olej z czarnuszki

Dobór składników w tym 
wzmacniającym organizm syro-
pie nie jest przypadkowy. Miód 
stosowany jest w leczeniu wielu 
dolegliwości od tysięcy lat w każ-
dym zakątku świata. Nawet biblijna 
ziemia obiecana jest określana jako 
„kraina mlekiem i miodem pły-
nąca".  Ogromną rolę odgrywa też 
olej z nasion czarnuszki, która od 
czasów starożytnych stosuowana 
jest  w leczeniu wielu dolegliwości 
i często określa jako "błogosławione 
nasiona". 

Składniki i przepis

450 g miodu lipowego, rzepakowego 
lub faceliowego
sok z 3 dużych cytryn, najlepiej 
ekologicznych 
1 główka polskiego czosnku
5 cm kawałek imbiru
pół łyżeczki kurkumy
pół łyżeczki pieprzu cayenne lub 
czarnego pieprzu

Uwaga: olej z czarnuszki doda-
jemy do mikstury na wzmocnienie 
bezpośrednio przed spożyciem w 
celach profilaktycznych. Do dres-
singu do sałatek dodajemy tylko 
2-3 krople oleju z czarnuszki lub 
nie dodajemy go wcale.

Umyj i dokładnie wysusz imbir.  
Za pomocą łyżki zdrap skórę. Pokrój 
imbir na cienkie plasterki. Czosnek 
obierz.

Wyszoruj i wysusz cytryny i 
wyciśnij z nich sok.

Umieść wszystkie skład-
niki w blenderze i dokładnie 
zmiksuj. 

Przelej syrop do butelek i 
przechowuj w lodówce.

Bezpośrednio przed spoży-
ciem wymieszaj 1 łyżkę syropu 
na wzmocnienie z 1 łyżeczką  
oleju z czarnuszki. Taka dawka 
ma działanie profilaktyczne, 
pomaga zapobiegać przezię-
bieniom, grypie oraz wzmacnia 
organizm.

Właściwości miodu  
faceliowego

Miód faceliowy - wzmacnia 
układ odpornościowy, ma silne 
właściwości bakteriobójcze i 
odkażające. Pozytywnie wpływa 

na układ krążenia, pokarmowy 
i oddechowy. Wzmacnia orga-
nizm po ciężkiej pracy fizycznej 
lub wysiłku intelektualnym. 
Pomaga w stanach zapalnych gór-
nych dróg oddechowych, astmie 
oskrzelowej i stanowi wsparcie 
w leczeniu niewydolności mię-

śnia sercowego, miażdżycy, a 
także nadciśnienia tętniczego. 
Miód faceliowy bywa pomocni-
czo wykorzystywany w leczeniu 
choroby wrzodowej żołądka i 
dwunastnicy.  Poprawia jakość 
snu oraz obniża toksyczne dzia-

łanie nikotyny, alkoholui pitej w 
nadmiarze herbaty i kawy. 

Uwaga! Zawarte w tym ar-
tykule informacje nie zastąpią 
wizyty u lekarza ani konsultacji 
farmaceuty. Suplementy diety 
nie mogą być zamiennikiem 
zróżnicowanej diety.

Miód stosowany jest w 
leczeniu wielu dolegliwości 
od tysięcy lat w każdym 
zakątku świata. Nawet 
biblijna ziemia obieca-
na jest określana jako 
„kraina mlekiem i miodem 
płynąca".  Ogromną rolę 
odgrywa też olej z nasion 
czarnuszki, która od 
czasów starożytnych sto-
suowana jest  w leczeniu 
wielu dolegliwości i często 
określa jako "błogosła-
wione nasiona". Imbir 
natomiast działa antybak-
teryjne, poprawia krążenie 
krwi i rozgrzewa organizm. 

Sok z liści tymianku
Antybakteryjne, przeciwgrzybicze, przeciwzapalne,  przeciwpasożytnicze, odkażające i wykrztuśne ….  lista właści-
wości tymianku jest bardzo długa. Tymianek jest bogaty w witaminę C, witaminy z grupy B i wapń, zawiera również 
znaczne ilości żelaza, magnezu, manganu, selenu i potasu

Unikalna mieszanka 
aktywnych składników 
zawartych w Kremie na 
żylaki 6w1 CristinenMo-
or przynosi ulgę zmęczo-
nym, opuchniętym  no-
gom i stopom, wzmacnia 
żyły i naczynia. Polecany 
jest dio stosowania już 
przy pajączkach. Krem 
jest odpowiedni także 
dla diabetyków oraz osób 
noszących rajstopy uci-
skowe.

Ten delikatny i koją-
cy krem na żylaki 6w1 
przynosi szybką ulgę 
zmęczonym, opuchnię-
tym nogom i stopom. 

Wzmacnia żyły i naczy-
nia. Krem zawdzięcza 
swój unikalny charakter 
połączeniu sześciu ak-
tywnych wyciągów ro-
ślinnych.

Zawiera liście czer-
wonych winogron, alo-
es, ruszczyk kolczasty, 
kasztanowiec, nostrzyk 
żółty i nagietek. Zioła te 
korzystnie wpływają na 

rozszerzone i pękające 
naczynka zapobiegając 
ich pękaniu, dzięki cze-
mu doskonale sprawdzi 
się na opuchnięte nogi. 

Krem na żylaki 6w1 
pielęgnuje i nawilża skó-
rę nóg, rozjaśnia skórę 
w obrębie rozszerzo-
nych naczynek i żylaków, 
zmniejsza skłonności do 
wybroczyn oraz zastojów 
limfatycznych i żylnych. 
Krem stosować należy 
już przy pojawieniu się 
pierwszych pajączków.

Zalecany jest wszyst-
kim wykonu-

jącym pracę stojącą oraz 
ze skłonnością do obrzę-
ków i skurczy nóg, a także 
do żylaków i pajączków. 

Krem nie zawiera 
barwników i perfum, 
wazeliny ani  parafiny i  
salicylanów. Testowany 
dermatologicznie. 

Źródło:
naturadlaciala.pl

Lato to czas kiedy powinniśmy bardziej 
zadbać o nogi.  Krem na żylaki, pajączki oraz 
opuchnięte ciężkie nogi przynosi szybką ulgę 
zmęczonym  nogom i stopom. Wzmacnia  
żyły i naczynia. Odpowiedni dla diabetyków  
oraz osób noszących rajstopy uciskowe.

CristinenMoor  
Krem na żylaki 6w1 pozbądź się żylaków

 i pajączków

Sok z liści tymianku może być 
niezwykle pomocny w przypadku 
zapalenia oskrzeli, ponieważ 
działa rozkurczowo, wykrztuśnie 
i korzystnie wpływa na funkcjono-
wanie dróg oddechowych.  Pobu-
dza wydzielanie śluzu z oskrzeli  
i łagodzi napady kaszlu — stąd 
jego szerokie zastosowanie w 
schorzeniach górnych dróg od-
dechowych i przeziębieniach. 
Zewnętrznie stosowany jest do 
płukania jamy ustnej i gardła 
(angina). Profilaktycznie zalecany 
jest osobom, dla których głos jest 
narzędziem pracy np.  nauczy-
cielom. 

Tymianek jest silnym przeciw-
utleniaczem, zawierającym wiele 
ważnych flawonoidów. Wzmacnia 
układ odpornościowy,  obniża 
wysokie ciśnienie krwi, ułatwia 
trawienie i przyśpiesza przemianę 
materii ułatwiając odchudzanie. 

Może być także pomocny w przy-
padku niestrawności oraz innych 
dolegliwości ze strony układów po-
karmowego i moczowego. Regu-
larne spożywanie soku z tymianku 
zapobiega wzdęciom i zaparciom.

Tymol, olejek eteryczny zawarty 
w tymianku, jest silnym środkiem 
antyseptycznym o właściwościach 

przeciwbakteryjnych, 
przeciwpasożytniczych 
i przeciwgrzybiczych. 
Tym samym może być 
stosowany w przy-
padku infekcji o 

podłożu  bakteryjnym lub grzy-
biczym. Stosowany zewnętrznie 
łagodzi skutki ukąszenia i użądle-
nia, przyśpiesza wzrost włosów i 
przeciwdziała ich wypadaniu.  

Tymianek jest używany rów-
nież jako przyprawa do różnego 
rodzaju mięs, ryb i warzyw , a 
olejek tymiankowy stosowany 
jest w przemyśle spożywczym i 

chemicznym.
Sok z tymianku jest dosko-

nałym uzupełnieniem koktajli i 
sosów sałatkowych. Dobrze kom-
ponuje się z takimi ziołami jak 
bazylia, majeranek, oregano, natka 
pietruszki, rozmaryn, szałwia oraz 
z czosnkiem, miodem i cytryną. 
W koktajlach może być łączony z 
marchewką,  pomidorami, sele-
rem naciowym, szpinakiem, jabł-
kami, imbirem, pomarańczami i 
ananasem.

Źródło:  www.tureckisklep.pl

Sok z liści tymianku może być niezwy-
kle pomocny w przypadku zapalenia 
oskrzeli, ponieważ działa rozkurczowo, 
wykrztuśnie i korzystnie wpływa na 
funkcjonowanie dróg oddechowych.  
Zewnętrznie stosowany jest do płuka-
nia jamy ustnej i gardła (angina). Pro-
filaktycznie zalecany jest osobom, dla 
których głos jest narzędziem pracy 
np.  nauczycielom i śpiewakom.

fb.com/OptykKobylkaWarszawa
Znajdź nas i polub na Facebook’u!

Badania okulistyczne
niemowląt, dzieci i dorosłych
Okulary progresywne

Codziennie badanie
wzroku u optometrysty
Najmodniejsze oprawy okularowe
Profesjonalna i kompetentna obsługa
Nauka i dobór soczewek kontaktowych
na każdą wadę wzroku!
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- Prowadzenie Klubu oraz  
świetlicy środowiskowej przez 
Q ź n i ę  w  n o w y m  l o k a l u 
umożliwiłoby poszerzenie oferty 
pomocy medycznej, w tym również 
o usługi lekarzy specjalistów przez 
naszą kobyłkowską przychodnię. 
Po prostu duże pomieszczenie w 
budynku gdzie znajduje się OPS, 
w którym były dotąd prowadzone 
zajęcia w ramach świetlicy zostałoby 
zajęte przez OPS. Z kolei część 
pomieszczeń zajmowanych dotąd 
przez OPS zostałoby przekazanych 
do dyspozycji naszej kobyłkowskiej 
przychodni (gdzie mogłaby zostać 
umieszczona tzw. specjalistyka). 
Taki miał być właśnie efekt do-
mina, poprawiający jakość życia 
mieszkańców. Miał być nowy lokal 
dla Qźni, która prowadzi część 
swoich zajęć - jakże potrzebnych 
w dzisiejszych czasach – miało być 
kilka gabinetów dodatkowych do 
ZOZ i miałby być zaadoptowany 
pod potrzeby biurowe lokal na 
parterze OPS. Niestety radni w 
Kobyłce, oszczędni radni, którym 
szkoda 3 tys. miesięcznie na wyna-
jem lokalu, postanowili przekreślić 
ten plan. Cóż mogę powiedzieć? 
Większość radnych na komisjach 
nie podjęło żadnej decyzji - i wstrzy-
mało się. Czy za wstrzymywanie się 
im płacimy, czy za brakiem decyzji 
nie stoi tchórzostwo, niezdecydowa-
nie, brak wiedzy, miałkość, a może 
gorzej - brak empatii i współczu-
cia? - pyta Edyta Zbieć, burmistrz 
Kobyłki, zawiedziona decyzją rady 
w tej sprawie.

Konrad Kostrzewa, obecny 
przewodniczący Rady Miasta Ko-
byłka, a w ostatnich wyborach 
samorządowych kontrkandydat 

urzędującej burmistrz, jak również 
radny dwóch wcześniejszych ka-
dencji przekonuje w jednym z 
internetowych wpisów: -  Dla osób, 
które, jak radni, przyglądają się 
pracy Pani Burmistrz jest jasne, że 
skomplikowaną sytuację lokalową 
próbuje rozwiązać po linii najmniej-
szego oporu czyli wynajmując kolej-
ny lokal zamiast wyjaśnić sytuację 
tych, które już są w zasobach miasta. 
Ze strony Rady Miasta, także na 
sesji, padały deklaracje o tym, że 

trwałe i kompleksowe rozwiązanie 
sprawy lokali komunalnych – choćby 
przez sprzedaż lokalu przy Fałata, 
jeśli inne wykorzystanie będzie 
niemożliwe – spotka się ze wspar-
ciem Rady Miasta i pozytywnym 
głosowaniem. Ważne aby decyzja 
taka powstała w dialogu z partne-
rami społecznymi i z Radą Miasta 
– ubolewa.

To nie pierwszy raz, gdy radni 
torpedują propozycje przedkładane 
im przez burmistrz. Coraz większa 

grupa mieszkańców zauważa tę 
prawidłowość. Tak było choćby w 
przypadku propozycji zainstalo-
wania tężni na placu 15 sierpnia 
na którą urzędnicy pozyskali dofi-
nansowanie zewnętrzne (z czego, 
za sprawą decyzji radnych nie sko-
rzystano). Podobnych przykładów 
można by podać więcej. 

Jedna z osób komentujących 
decyzję rady stwierdziła: - (…) 
zagłębiłam się w temat tej świetlicy. 
(…)  Problemy dzieci i młodzieży 

niestety są bardzo ciężkie i skutkują 
później na ich życie dorosłe. Myślę, 
że jest to temat bagatelizowany 
przez niektórych dorosłych, dopóki 
nie dotknie ich dzieci. Przeczytałam 
to co pisał Pan Kostrzewa i szczerze, 
to słabo to do mnie przemówiło, 
bo co by obie strony nie pisały, to 
większą złośliwość w blokadzie 
działań widać raczej po stronie 
radnych. (...) A to co najbardziej 
mnie śmieszy, to krytyka działań 
poprzedników przez radę. Dlacze-

go? Dlatego, że większość z nich 
właśnie tymi poprzednikami była – 
pisze jedna z mieszkanek Kobyłki na 
lokalnym forum społecznościowym. 
Podobnych komentarzy ze strony 
mieszkańców pojawia się coraz 
więcej.

Przewodniczący Kostrzewa tłu-
macząc decyzje podejmowane przez 
radnych stwierdził - Na podjęte już 
decyzje, o których dowiadujemy się 
z Facebooka trudno jest poważnie a 
zwłaszcza szybko reagować. 

Komentarz do całej sytuacji 
zamieścił również radny Paweł Maj-
kowski, który głosował za przezna-
czeniem środków na wynajem lokalu 
dla Qźni na prowadzenie Klubu 
SZTOS i świetlicy środowiskowej, 
w którym stwierdził między innymi, 
że temat był radnym przedstawiany 
na komisjach, więc można sądzić, 
był im znany. Nie mogliśmy jednak 
tego wpisu powtórnie odnaleźć, aby 
go precyzyjnie zacytować.

O co więc w tym wszystkim 
chodzi?  

Qźnia jest stowarzyszeniem, 
które działa na terenie Kobyłki od 
stycznia 2012 świadcząc usługi dla 
mieszkańców w trudnych warun-
kach lokalowych. 

- Tworząc Qźnię chcieliśmy, 
aby było to miejsce w którym 
najważniejszy będzie człowiek i 
jego potrzeby, gdzie każdy otrzyma 
wsparcie i pomoc. (…) w kręgu 
zainteresowań Qźni   znajdują się 
potrzeby i problemy najmłodszych 
mieszkańców, którym pracownicy 
i wolontariusze Stowarzyszenia 
starają się zaradzić. Wszystkie usługi 
Stowarzyszenia Qźnia są bezpłatne 
– czytamy na stronie organizacji.

Zbigniew Grabiński

Tylko dwoje kobyłkowskich radnych: Karina Jaźwińska i Paweł Majkowski – zagłosowali za przeznaczeniem środków 
z budżetu miasta w wysokości 3 tys zł miesięcznie na czynsz za lokal dla działającego w Kobyłce stowarzyszenia Qź-
nia, w którym organizacja chce uruchomić Klub Młodzieżowy „SZTOS”. Jednak zdecydowali pozostali, w większości 
będąc przeciw lub wstrzymując się, podjęli decyzję na nie. Tym samym wniosek burmistrz Kobyłki przepadł. Decyzja 
rady wywołała kolejną dyskusję na lokalnych forach społecznościowych. 

Oszczędność  
czy brak dobrej woli?

www.wilenskapark.pl

- Prowadzenie Klubu oraz  świetlicy środowiskowej przez 
Qźnię w nowym lokalu umożliwiłoby poszerzenie oferty 
pomocy medycznej, w tym również o usługi lekarzy 
specjalistów przez naszą kobyłkowską przychodnię.  
Po prostu duże pomieszczenie w budynku gdzie znajduje 
się OPS, w którym były dotąd prowadzone zajęcia  
w ramach świetlicy zostałoby zajęte przez OPS. Z kolei 
część pomieszczeń zajmowanych dotąd przez OPS 
zostałoby przekazanych do dyspozycji naszej kobyłkow-
skiej przychodni (gdzie mogłaby zostać umieszczona tzw. 
specjalistyka)  - zauważa Edyta Zbieć, burmistrz Kobyłki, 
zawiedziona decyzją rady w tej sprawie.


